
 2023  Jaarverslag Regioteam Fryslan 

 Inleiding 
 Regioteam Fryslân spant zich in voor de belangen van motorbootvaarders, zeilers, surfers, 
 SUPpers en kanoërs in de gehele provincie. 
 Het Watersportverbond en de Vereniging Wadvaarders werken samen voor de dossiers 
 belangenbehartiging van de watersport op het Wad, waarbij de Vereniging Wadvaarders mede 
 namens het Watersportverbod naar buiten treedt. Een lid van Regioteam Fryslân oefent de 
 functie uit van linking pin tussen het Watersportverbond en de Vereniging Wadvaarders. 
 Voor de dossiers belangenbehartiging van de watersport aan de Friese IJsselmeerkust, werkt 
 het regioteam samen met Regioteam IJsselmeer. Een lid van Regioteam Fryslân is tevens lid van 
 Regioteam IJsselmeer. 

 De samenstelling van het regioteam is: 
 Rienk Broers 
 Eddie Huisman 
 Iris Rusz, regiovertegenwoordiger 
 Johan Woudstra 

 Lieuwe Blanksma en Anne van der Meer zijn afgetreden in mei 2023. Regioteam Fryslân 
 waardeert hun jarenlange inzet als belangenbehartiger voor de watersport in regio Fryslân en 
 dankt beide heren voor hun vrijwilligerswerk. 
 Naar vervanging en uitbreiding is het regioteam nog zoekende op het moment van schrijven 
 van dit jaarverslag 

 Intensivering contacten en samenwerking met onze verenigingen 
 Versterking van de contacten tussen het regioteam en de Friese verenigingen, stond als eerste 
 vermeld in het vijfpuntenplan 2023 van Regioteam Fryslân. Dit vloeide rechtstreeks voort uit de 
 feedback van verenigingen tijdens de Regiovergadering 2022 dat het regioteam onvoldoende 
 zijn successen viert. Meer bekendheid geven aan die successen achtten de bestuurders van de 
 verenigingen absoluut noodzakelijk. Dit maakt het voor hen makkelijk(er) om aan hun leden 
 duidelijk te maken wat het Watersportverbond doet. In 2023 heeft het regioteam zijn 
 communicatie naar de verenigingen sterk geïntensiveerd. 

 Het regioteam communiceerde schriftelijk via e-mail 
 ●  met de nieuw in het leven geroepen  digitale Nieuwsflits van Regioteam Fryslân  . 

 Met 8 Nieuwsflitsen heeft het regioteam in 2023 de Friese verenigingen 

https://www.watersportverbond.nl/recreatie/in-mijn-regio/regioteam-fryslan/


 geïnformeerd over een breed scala aan lokaal en regionaal relevante 
 onderwerpen: van stremmingen, materialen, weesboten, Optimist on Tour, 
 webinars en criminaliteit in verenigingshavens, tot onderhoud van bruggen en 
 sluizen, succes voor het Lauwersmeergebied, beheerplan Natura 2000, 
 emissieloos varen, Gebruiksvisie Waterrecreatie Fryslân 2050, 
 belangenbehartiging Waddenzeevaarders, subsidiemogelijkheden en meer. 
 (Delen uit) de regionale Nieuwsflits kunnen verenigingsbestuurders 1:1 doorsturen 
 naar hun leden, 

 ●  door het versturen van zijn jaarverslag, 
 ●  om lokale informatie bij de verenigingen op te halen als input voor landelijke 

 dossiers, 
 ●  om hulp te vragen bij behandeling van een bepaald dossier, 
 ●  door vragen van verenigingen te beantwoorden. 

 Persoonlijke contacten verliepen door 
 ●  het als toehoorder bezoeken van meerdere Algemene Ledenvergaderingen van 

 verenigingen. Heel informatief voor regioteamleden en goed om contacten te 
 leggen, 

 ●  regioteamvergaderingen te houden in aanwezigheid van en samen met 
 bestuurders van een vereniging. Resultaten hiervan zijn positief, 

 ●  aanwezigheid bij belangrijke momenten voor verenigingen: een 
 nieuwjaarsbijeenkomst, opening van het watersportseizoen, doop van een 
 parazeilboot, receptie aan de vooravond van een wedstrijd en heropening van 
 een verduurzaamd clubgebouw. Onze aanwezigheid werd zeer op prijs gesteld. 

 Leverden deze inspanningen van het regioteam het door de verenigingen gewenste resultaat 
 op? Dit was een belangrijk punt tijdens de Regiobijeenkomst 2023, in november bij KWV Frisia in 
 Grou. 
 Hoofdpunten uit de levendige evaluatiediscussie hierover zijn 

 ●  Regioteam Fryslân verstuurt zijn regionale Nieuwsflitsen en andere schriftelijke 
 communicatie voortaan naar álle bestuursleden, omdat bleek dat niet alle 
 bestuursleden deze intern doorgestuurd krijgen, 

 ●  regioteamleden wordt gevraagd om naast de schriftelijke communicatie, ook 
 meer persoonlijke contacten met verenigingen te onderhouden (als je elkaars 
 gezicht kent is contacten onderhouden eenvoudiger), 

 ●  de verenigingen wordt gevraagd om (delen uit) de Nieuwsflits te delen met hun 
 leden, zodat de leden ook geïnformeerd zijn over wat het Watersportverbond 
 doet, 



 ●  de verenigingen versturen hun verenigingspost, nieuwsberichten, nieuwsbrieven 
 of clubblad voortaan ook naar het regioteam, zodat het team ook weet wat er 
 speelt binnen de vereniging, 

 ●  Regioteam Fryslân wordt graag uitgenodigd om als toehoorder aanwezig te zijn 
 bij een bestuursvergadering en/of een ALV van verenigingen, 

 ●  lidmaatschap van het Watersportverbond is wederkerig, dwz. geven en nemen. 
 Aangesloten verenigingen en organisatie (bestuur, kantoor en regioteam) zijn 
 samen het Watersportverbond. Intensivering van de samenwerking is voorwaarde 
 om de ambities uit de  Watersportagenda 2032  te kunnen behalen. 

 Vervolgens gingen we gezamenlijk aan de slag met de drie door verenigingen ingebrachte 
 onderwerpen die helpend kunnen zijn bij het ontwikkelen van een toekomstvisie door de 
 vereniging: geen/slechte bevaarbaarheid door waterplantengroei en verondiepen; aangepast 
 watersporten voor mensen met een beperking; de groeiparel van de watersport. De 
 onderwerpen bleken voor heel wat aanwezigen een interessante eye opener. De oogst uit de 
 geanimeerde besprekingen over deze onderwerpen in een interactieve werkvorm, was groot en 
 is aan alle verenigingen teruggekoppeld. Ondanks dat slechts 7 verenigingen aanwezig waren 
 op de Regiobijeenkomst, hebben de aanwezigen (bestuursleden verenigingen, bestuurslid 
 Recreatiesport, manager Recreatiesport van het Watersportverbond en de regioteamleden) de 
 avond als zeer inspirerend en nuttig ervaren. Ervaringen zijn gedeeld, we hebben over grenzen 
 gekeken van de traditionele vormen van watersport, nieuwe verbindingen zijn gelegd, 
 bestaande contacten zijn versterkt en de eerste uitnodigingen om bij elkaar te komen kijken en 
 leren zijn verstuurd. Eindconclusie was dat we elkaar meer willen versterken en binden door 
 gebruik te maken van het netwerk van verenigingen binnen het Watersportverbond. 

 Kleine Watersport en waterplanten 
 In 2023 kreeg het regioteam bericht dat de provincie niet langer een Overleg Kleine Watersport 
 faciliteert. In de jaren 2021 en 2022 heeft Regioteam Fryslân zich in dit overleg vooral ingezet voor 
 de belangen van het (weer) open houden van de kleinere en smalle vaarten. Deze veelal 
 historische opvaarten naar dorpen zijn uitermate geschikt voor de kleine watersport, zoals 
 SUPpers, kanoërs, roeiers en kleine elektrisch aangedreven sloepjes. Deze vaarten zijn echter 
 geregeld (vrijwel) ontoegankelijk door waterplanten, waardoor zelfs onveilige situaties ontstaan. 
 Wij blijven onverdroten het belang van het bevaarbaar houden van deze kleine wateren 
 benadrukken. Juist in deze historische vaarten kan genieten op het water uitstekend 
 samengaan met respect voor natuur en omgeving. Het blijft, in gezamenlijkheid met 
 gemeenten, Provincie en Wetterskip, een zoeken naar de juiste balans tussen waterplantengroei 
 ten behoeve van schoon water en toegankelijkheid voor kleine watersport. Op deze manier 
 kunnen inwoners en bezoekers een leven lang blijven genieten op het water en kan de Provincie 
 haar ambitie van Gastvrij Fryslân waarmaken. 

https://www.watersportverbond.nl/media/k4mcvpyk/5a-watersportagenda-2032.pdf


 Wij blijven de ontwikkelingen volgen en hebben dankzij goede contacten direct toegang tot de 
 juiste contactpersoon binnen de provincie om in voorkomend geval concrete problemen aan te 
 kaarten. De tijdsinvestering in het Overleg Kleine Watersport in de voorgaande jaren vertaalt zich 
 op deze manier zeker terug. 

 Ontwikkelingen in de Friese Watersport 
 Regioteam Fryslân heeft de ontwikkelingen van de watersport in Fryslân bijgehouden en de 
 belangen van toegankelijk, veilig en schoon vaarwater voor de watersport behartigd in onder 
 meer de volgende dossiers. Over deze en andere dossiers zijn de verenigingen geïnformeerd via 
 de Nieuwsflits van Regioteam Fryslân. 

 Het dringend noodzakelijk  onderhoud aan de bruggen  over het Prinses Margrietkanaal  werd 
 besproken in het Gebruikersoverleg Vaarwegen Noord-Nederland. In dit overleg hebben we 
 samen met Regioteam Groningen/Drenthe wederom gepleit voor het tot stand komen van een 
 convenant Staande Mastroute Noord Nederland. Dit convenant wordt na jarenlange vertraging 
 nu in de zomer 2024 verwacht. De regioteams voor Groningen/Drenthe en voor Fryslân hebben, 
 samen met de BBZ en HISWA-RECRON en in nauw overleg met Waterrecreatie Nederland, hun 
 visie kenbaar gemaakt over vervanging van de brug bij Kootstertille door een beweegbare brug. 
 Het lokale langetermijnperspectief van het Watersportverbond over 30 à 50 jaar is één groot 
 Noord Nederlands waterrecreatiegebied. Onderdeel daarvan is een tweede traject 
 Groningen-Leeuwarden in de Staande Mastroute Lemmer-Delfzijl: een traject over het Prinses 
 Margrietkanaal en het Van Starkenborghkanaal met uitsluitend beweegbare bruggen. Het 
 perspectief van een tweede traject Leeuwarden-Groningen is een logische stap voor verdere 
 waterrecreatieve ontwikkeling van noordoost Fryslân en de provincie Groningen, die beide een 
 impuls kunnen gebruiken voor (water)recreatie en toerisme. Daar dienen niet op voorhand 
 beperkingen opgelegd te worden door een vaste brug. 

 Tijdens het  Nautisch  Overleg Afsluitdijk  hield het regioteam nauwlettend de belangen van 
 veilige wachtsteigers en doorvaartmogelijkheden in de gaten. 

 In Noordoost Fryslân kwamen de  toekomstvisie  (water)recreatie in de Alde Feanen  en herstel 
 (en borging daarvan!) van kanosteigers aan de orde. 

 Verlenging van de IJsselmeerdijk  bij Workum  , om het  jaarlijks verzanden van de vaargeul naar 
 het IJsselmeer te doen verminderen, is uitgesteld en wordt in 2024 ter hand genomen. 

 Voor het onderwerp  duurzaam varen  heeft  Regioteam Fryslân de verenigingen gewezen op de 
 mogelijkheid van een presentatie op de vereniging door de Werkgroep Duurzaam Varen van het 



 Watersportverbond. Tevens hebben regioteamleden geholpen om de stand van Stifting 
 Duurzaam Faren in Fryslân (SEFF) te bemannen tijdens events. 

 Het regioteam heeft actieve bijdragen geleverd ten behoeve van het opstellen van het 
 Beheerplan Natura 2000 Merengebied  , samen met de TKBN. Met hulp van WSH 
 (WaterSportvereniging Heeg) heeft Regioteam Fryslân zienswijzen ingediend op het 
 conceptbeheerplan. 

 Deelname Watersportverbond met stand op event / beurs 
 Een regioteamlid heeft tijdens het NK GroenLeven Zonnebootrace 2023 in Akkrum de stand van 
 Stifting Duurzaam Faren in Fryslân (SEFF) mede bemand en voorlichting gegeven over 
 activiteiten van het Watersportverbond. Het regioteam heeft geconcludeerd dat het bemannen 
 van een stand tijdens publieksevents zoals deze, evenals HISWA te water, momenteel niet 
 voldoende zichtbaarheid oplevert voor het Watersportverbond om de tijdsinvestering te 
 rechtvaardigen. Dit doet niets af aan het belang van duurzaam varen en een goede 
 samenwerking met een relevant platform als de SEFFF. 
 Aan de hand van deze en eerdere ervaringen heeft Regioteam Fryslân desgevraagd het bestuur 
 van het verbond geadviseerd over zichtbaarheid van het Watersportverbond via deelname aan 
 events: 

 ●  Eerst besluiten: wat is het doel / de boodschap van het Watersportverbond op 
 een publieksevent? 

 ●  Daarna de uitvoering organiseren: welke hulpmiddelen zijn daarvoor nodig? 

 Naar de mening van het regioteam zou binnenhalen van de zogenoemde free riders een doel 
 kunnen zijn. Dit impliceert echter een aantal belangrijke beleidsmatige keuzes door bestuur en 
 ALV, zoals welke soorten lidmaatschap het verbond wil aanbieden. Dit ligt buiten de taken van 
 het regioteam. 
 Daarop is besloten als Watersportverbond niet deel te nemen aan Boot Holland 2024. 

 Koninklijke onderscheiding 
 Regioteam Fryslân participeert in de Werkgroep Lauwersmeer, die initiatieven neemt voor 
 uitbreiding en verdere verbetering van faciliteiten voor watersporters in het Lauwersmeergebied. 
 In het verslagjaar is veel bereikt, van steigers en marboeien, tot vaarwater weer op diepte 
 brengen en aanpassing van betonning voor surfers. Initiatiefnemer en voorzitter van deze 
 succesvolle Werkgroep is Tiemen Cloo van Watersportvereniging Lunegat. Vanwege zijn grote 
 inzet als belangenbehartiger voor de watersport, heeft het Watersportverbond een Koninklijke 
 onderscheiding voor Tiemen van harte ondersteund. De ALV van WSV Lunegat waar Tiemen Cloo 



 werd onderscheiden tot Lid in de Orde van Oranje-Nassau, werd bezocht door leden van 
 Regioteam Groningen/Drenthe en Regioteam Fryslân. 

 Webinars 
 Leden van het regioteam hebben in 2023 deelgenomen aan meerdere webinars die het 
 Watersportverbond organiseerde. Op deze manier houdt het regioteam zijn kennis up to date, 
 om zo de verenigingen zo goed mogelijk te kunnen ondersteunen. 


